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Ex.nr. 

ITotulen v a n de vergadering 
gehouden op vrijdag 1 november 1968 in de Trêveszaal 

aangevangen * s morgens om tien uur en 's middags 
voortgezet 

Aanwezig: minister-president De Jong en de ministers 
Bakker (de punten 2c t/m 1 6 ) , Beernink, De 31ock, 
K l o m p é , L a r d i n o i s , Luns (de punten 1 t/m 4 o , 
5 t/m 14 en 1 5 a ) , P o l a k , Roolvink, Schut, Den Toom, 
U d i n k , Veringa en Witteveen 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Grapperhaus (punt 4 a ) , Keyzer (de punten 
4a,4i,41 en 7;, De Koster (punt 1 t/m 41) en 
Van Son (punt 4 a ) 

Secretaris: drs.J.Middelburg 
ïïotularis : mr.J.P.IJ.H.I.lerckelbach 

1. Notulen v a n de vergadering v a n 25 oktober 1968 

Wijzigingen: zie bijlage I. 

2. Mededelingen 

a. 'Wereldtentoonstelling Osaka 1970 (Zie notulen n u r . 
11 o let ober 1968, punt 2a) 

De mini st er-pr e sident deelt mede dat de 
commissaris-generaal van de Nederlandse inzending bij de 
wereldtentoonstelling Osaka 1970, mr.J.1.1.L.Th.Cals deze 

middag voor de... 
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gemeenschap voor 1969 op het standpunt heeft gesteld dat 
de Europese Commissie de voorgestelde colloquia, studies 
en enquêtes k a n houden en ook a a n de wereldtentoonstelling 
te Osaka kan deelnemen, als de begroting dit t o e l a a t . 
Ten aanzien v a n de colloquia stelde de Franse staatssecre
taris Chirac dat het hier een politieke beslissing betrof 
waarvoor unanimiteit vereist i s ; het v o o r s t e l is onder 
Frans protest a a n g e n o m e n . Spreker heeft opgemerkt dat de 
Franse regering a l l e e n nog de w e g openstaat v a n een p r o c e 
dure voor het Europese H o f . De b e s l i s s i n g over de d e e l 
neming a a n de w e r e l d t e n t o o n s t e l l i n g te Osaka werd op v e r 
zoek v a n de Franse staatssecretaris aangehouden. Deze kreeg 
hierbij steun v a n de Belgische delegatie die v a n oordeel 
was dat het hier een politieke beslissing betrof waarover 
afzonderlijk een u i t s p r a a k moest w o r d e n g e d a a n . De b e 
groting v a n de Europese gemeenschappen komt derhalve weer 
a a n de orde in de vergadering v a n 4 en 5 november a . s . 
Spreker deelt voorts mede dat zich ten a a n z i e n v a n het 
Europese parlement bij deze b e g r o t i n g een novum heeft 
v o o r g e d a a n , omdat het parlement voor het eerst gehoord 
werd over de begrotingsposten die het parlement zelf b e 
treffen. De suggestie v a n het parlement om de tolken v o l 
ledig in eigen beheer te houden werd overigens verworpen. 
Sprekers voorstel om de suggestie v a n het parlement 
gedurende een jaar te b e p r o e v e n werd eveneens verworpen. 

4 i. Vergadering v a n de EEG-raad v a n landbouwministers v. .. 
2~9 oktober (Brief v a n de minister v a n Buitenlandse 
Zaken dd. 29 oktober 1968, nr.195707, met bijlage) 

Minister Lardinois deelt mede dat de landbouw
ministers een overigens voor ITederland v a n minder belang 
zijnde besluit hebben genomen over de olijfolieprijs 
in 1969. De discussie over deze materie werd beheerst door 
het daarmee verband houdende vraagstuk van de vrije invoer 
v a n plantaardige oliën en v e t t e n . Frankrijk, Luxemburg en 
België streefden ernaar de prijs v a n oliën en vetten te 
stabiliseren binnen de gemeenschap. Spreker heeft zich 
ertegen v e r z e t . Uiteindelijk is een voorstel van de 
Commissie aangenomen om deze zaak nader te onderzoeken 
en eventueel in te brengen in de voorstellen over het 
toekomstige landbouwbeleid. Bij de bespreking v a n de 
omvang van het oriëntatiedeel van het ontwikkelings- en 
saneringsfonds voor de landbouw bleek een zekere neiging 
om een belangrijk deel van de gelden te reserveren, w a a r 
schijnlijk om de produlctieaanwas van zuivelprodulcten te 
zijner tijd te kunnen afremmen. Over dit onderwerp zal 
in de volgende vergadering een beslissing worden genomen. 

Minister De Block. 



1 november 1968 

Minister De Block is er verheugd over dat minister 
Lardinois zich als enige heeft verzet t e g e n een protectio
nistisch beleid t e n aanzi e n v a n plantaardige oliën en 
ve t t e n . Spreker deelt voorts mede dat het Tweede-Kamerlid 
ITederhorst heeft gevraagd of de Nederlandse bev/indslieden 
w e l voldoende attent zijn op de landbouwplannen v a n het 
Europese Oommissielid-Mansholt. Spreker acht het een gunsti 
teken dat ook uit de kringen v a n de PvdA hiertegen t e g e n 
stand o p k l i n k t . 

j. De keuze v a n een nieuwe tank voor de landmacht 
(Zie notulen m . r . 25 oktober 196Ö, punt 4j) 

Minister Luns is niet gelukkig over de h a n d e l 
wijze v a n Defensie bij de keuze v a n de nieuwe tank voor de 
landmacht.Inde eerste plaats is daarover met Buitenlandse 
Z a k e n niet of onvoldoende overleg gepleegd. Indien sprekers 
departement tijdig had ve r n o m e n dat de keuze op de 
Leopard w a s geva l l e n , zou m e n nog pogingen hebben kunnen 
doen om v a n de ïfestduitse regering concessies te vragen 
op politiek t e r r e i n . Spreker heeft inmiddels een tweede 
nota ontvangen v a n de Britse ambassadeur w a a r i n wordt 
gesteld dat de Britse Chieftain-tank qua vuurkracht en 
pantsering beter is dan de Duitse Leopard. Voorts wordt 
in deze nota gesteld dat Y/est-Duit sland een snellere 
leveringstijd heeft a a n g e b o d e n , maar dat aan Groot-
Brittannië nooit een verzoek i n die richting is gedaan. 
De Britse ambassadeur merkt tenslotte op dat de Israëliërs 
de Chieftain de beste tank v i n d e n . Spreker heeft voorts 
vernomen dat de betaling v a n de Leopard-order zal g e 
schieden in Duitse m a r k e n . Hij wijst erop dat een revaluatie 
v a n de Duitse mark een aanzienlijke schadepost voor 
Nederland kan g a a n betekenen. Spreker dringt er bij 
minister Den Toom op aan om bij belangrijke militaire i n 
kopen voortaan ook overleg te plegen met Buitenlandse 
Zaken. Staatssecretaris Keyzer is in de loop v a n de vorige 
week met minister D e n Toom overeengekomen dat bij de 
besprekingen over de aankoop v a n de Leopard voor zover 
mogelijk ook rekening zal worden gehouden met de vervo e r s 
problemen met West-Duitsland. Nu zal de Duitse minister 
Leber, zonder dat hierover het voorgesprek is gevoerd 
dat tussen de minister-president en bondskanselier 
Kiesinger was overeengekomen, een aantal wettelijke 
maatregelen voor het vervoer bij de Bondsdag indienen. 
Alleen ten aanzien v a n de vaste Hijnvaarttarieven zal 
minister Leber nog geen wettelijke maatregel voorstellen. 
Spreker zou het betreviren als Nederland de bestelling 
van de Leopard niet als een pressiemiddel voor andere 
onderhandelingen met de Bondsrepubliek gebruikt. 

Minister Luns... 


